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Wersja protokołu oryginalna, dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Protokół posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

 
Nr 1 /2011 w dniu 12.01.2011 

 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16.00 zakończono o godz. 19.00 
 

L.p Imię i nazwisko 
 

Podpis 

1. Jerzy Springer      
- Przewodniczący Komisji 

obecny 

 2. 
  

Zbigniew Grabowski   
 - Zastępca Przewodniczącego 

obecny 

 3. 
  

Piotr Pałczyński     
        - Sekretarz Komisji  

obecny 

4. 
 

Irena Wojewódzka - Kucz    obecna 

5. Tadeusz Synoracki      
 

obecny 

6. Grzegorz Owczarzak 
 

obecny 

      7. Jerzy Piasecki                           obecny 

     8. Andrzej Bielecki  obecny 

9. Stanisław  Kida                              obecny 

10. Michał Piechocki                           obecny 

 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
Nie dotyczy 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Danuta Królczyk- Skarbnik Powiatu 
2. Szymon Cieślak – redaktor „Głosu Wągrowieckiego” 
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1. PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1.1. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 
 
1.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 
1.3. Analiza projektu budżetu powiatu na 2011 rok. 

 
1.4. Propozycje do planu pracy komisji na 2011 rok. 

 
1.5. Zapytania, opinie, stanowiska i wnioski. 

 
1.6. Zakończenie posiedzenia. 

 
2.   OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

 
Komisja nie oceniała zapytań, opinii stanowisk i wniosków, ponieważ nie zostały 
wniesione. 

 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
 
Posiedzenie Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju 
Powiatu rozpoczął przewodniczący komisji – Jerzy Springer. Po stwierdzeniu kworum radni 
przegłosowali jednomyślnie protokół z poprzedniego posiedzenia, uwag nie było.  
 
Przewodniczący Springer głosu udzielił Pani Skarbnik Powiatu, która 
omówiła projekt budżetu. Na wstępie Pani Danuta Królczyk poinformowała członków 
komisji o tym, że projekt budżetu został przekazany zgodnie z procedurami zarówno do 
Przewodniczącego Rady Powiatu, jak i do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Zarówno 
projekt budżetu, jak i wieloletnia prognoza finansowa zostały pozytywnie zaopiniowane przez 
RIO. Pani Skarbnik poinformowała, że dochody budżetu na rok 2011 ustala się w wysokości 
60.357.649 zł, w tym dochody bieżące wynoszące 58.332.052 zł. oraz dochody majątkowe w 
kwocie 2.025.597 zł. Pani Skarbnik przekazała również, że większa część dochodów w 2011 
roku stanowić będą subwencje (ok. 60%), które w porównaniu z rokiem 2010 wzrosły o 
ponad 5%. W  porównaniu z rokiem 2009 wzrosła subwencja oświatowa i wyrównawcza, 
zmalała natomiast subwencja równoważąca (o ok. 1,5%). Dochody pochodzące z wpływów z 
podatku PIT mają wynieść 6.612.776 zł (wzrost o 10,07% w porównaniu do roku 2010). 
Następnie Pani Skarbnik przeszła do omówienia projektu wydatków budżetu na 2011 rok. 
Radni zostali poinformowani o tym, iż wydatki zostały w roku 2011 zaplanowane na 
wysokość 59.258.046 zł, z czego wydatki bieżące wynosić mają 55.609.983 zł. Stan 
zadłużenia Powiatu Wągrowieckiego na obecną chwilę wynosi 20.833.177,26 zł. W 2011 
roku przewidywana jest spłata kredytów i pożyczek w wysokości 4.092.603 zł. 
Po ogólnym przedstawieniu projektu budżetu na 2011 rok przez Panią Skarbnik, radni 
przeszli do zadawania pytań oraz wyrażania opinii. Radny Jerzy Piasecki zadał pytanie, na 
jaką kwotę spodziewany jest częściowy zwrot pieniężny  z Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na remont ulicy Bartodziejskiej oraz poprosił o komentarz do 
deficytu na rok 2011. Skarbnik Danuta Królczyk udzieliła wyjaśnień. Radny Tadeusz 
Synoracki zwrócił uwagę na zbyt mały nakład pieniężny w budżecie przeznaczony na budowę 
dróg.  
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Poprosił Starostę o komentarz do szans na polepszenie stanu inwestycyjnego na drogi. 
Starosta poinformował, że możliwe jest dofinansowanie budowy/remontu dróg z pieniędzy 
pochodzących z nadwyżki budżetowej za rok 2010.  
Jednocześnie zaznaczył, że nadwyżka zostanie przygotowana najwcześniej na przełomie 
marca i kwietnia. Radny Zbigniew Grabowski zwrócił uwagę na datę graniczną (2013r.) 
pozyskiwania środków z Unii Europejskiej. Jednocześnie Radny Grabowski poprosił Starostę 
o wyjaśnienie dot. zimowego utrzymania dróg powiatowych. Radny Grzegorz Owczarzak 
wystosował pytanie wobec Skarbnika Powiatu nt. realności dochodów przewidzianych na rok 
2011 – „Czy realne są przewidywania wpływów z podatku od osób fizycznych oraz opłat 
komunikacyjnych?”. Radny zwrócił również uwagę na to, że można spodziewać się spadku 
zarejestrowanych samochodów w roku 2011. Skarbnik Danuta Królczyk poinformowała, że 
wg bieżących danych, wpływy z podatku PIT za rok 2010 są mniejsze od przewidywań o 
ok.150.000 zł, jednak zwróciła przy tym uwagę, że do 15 lutego mogą spływać dane z innych 
urzędów. Odnośnie opłat komunikacyjnych Skarbnik Powiatu liczy na właściwość oszacowań 
dokonanych przez Kierownika Wydziału Komunikacji. Radny Jerzy Piasecki na wątpliwość, 
czy całe 100% subwencji oświatowej będzie przeznaczone na oświatowe jednostki 
powiatowe, uzyskał potwierdzającą odpowiedź Starosty Michała Piechockiego. Radny 
Piasecki zadał również pytanie Staroście, czy zarząd byłby w stanie zmniejszyć środki 
przeznaczone na administrację (związane nie z zatrudnieniem, lecz wyposażeniem). Radny 
Piasecki zwrócił uwagę na to, iż wydatki przeznaczone na administrację są równe, bądź 
wyższe niż miało to miejsce w latach ubiegłych. Starosta Piechocki stwierdził nieduże 
możliwości na znalezienie oszczędności w tym obszarze. Radny Grzegorz Owczarzak 
zainteresowany był, czy w subwencji oświatowej na rok 2011 zawarte są fundusze 
przeznaczone na Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii w Gołańczy.  
 
Przewodniczący Jerzy Springer ogłosił 5 minut przerwy.  
 
Po wznowieniu posiedzenie głos zabrał Radny Owczarzak z pytaniem dot. celu przeznaczenia 
subwencji ogólnej. Skarbnik Powiatu udzieliła informacji, że jest to kwota, którą trzeba 
zabezpieczyć (wynikająca z przeliczenia wskaźnika) na zadania powiatu. Radny Owczarzak 
zwrócił uwagę, że warto zastanowić się, czy nie powinno przyjąć się zasady, że całość 
pieniędzy z subwencji równoważącej na drogi nie przeznaczyć na ich remonty. Radna Irena 
Kucz-Wojewódzka zwróciła się do pozostałych członków komisji ze swoimi wątpliwościami 
dot. sadzeniem kolejnych drzewek wzdłuż dróg powiatowych. Radna stwierdziła, że sadzenie 
kolejnych drzew to nic innego jak „budowanie ścian śmierci”. Starosta odpowiedział, że jest 
wycinanych duża ilość drzew wzdłuż dróg powiatowych. Starosta podkreślił, że zarząd 
podchodzi do tej kwestii bardzo elastycznie. Przypomniał również o dużych kosztach 
związanych z wycinkami. Radny Owczarzak odniósł się również do wieloletniej prognozy 
finansowej. Radny poprosił o wyjaśnienie, czy brak możliwości zaciągnięcia kredytów w 
latach 2012-2013 jest jednoznaczny z brakiem inwestycji w powiecie. Starosta odpowiedział, 
że co prawda, budżety w kolejnych latach nie będą obfite, nie oznacza to jednak braku 
inwestycji w tych latach. Radny Piasecki poddał pod propozycję komisji, aby jej członkowie 
wspólnie zajęli się znalezieniem oszczędności w budżecie, w celu wygenerowania środków 
pieniężnych na nowe inwestycje.  
 
Następnie przewodniczący Springer przeszedł do drugiego punktu porządku posiedzenia 
komisji – przyjęciem propozycji do planu pracy komisji na rok 2011. Zanim jednak to 
nastąpiło, przewodniczący odczytał materiały które wpłynęły do komisji. Pierwsza informacja 
dotyczyła uchwały ws. określenia liczby przedstawicieli Powiatu Wągrowieckiego w Radzie 
Społecznej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu.  
Przewodniczący Springer poinformował, że komisja powinna oddelegować  jednego 
przedstawiciela ze swojego grona.  
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Radny Grzegorz Owczarzak zaproponował Radnego Grabowskiego jako przedstawiciela 
Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju Powiatu. Radny Zbigniew 
Grabowski wyraził zgodę. 
 Komisja jednomyślnie zaaprobowała kandydaturę Radnego Grabowskiego jako 
przedstawiciela w Radzie Społecznej przy ZOZ.  
 
Następnie przewodniczący komisji przedstawił stan pojazdów zarejestrowanych na terenie 
Powiatu Wągrowieckiego na dzień 31.12.2010. Po zapoznaniu radnych z ww. dokumentem 
przewodniczący poinformował o konieczności uchwalenia planu pracy Komisji na rok 2011. 
Radny Piasecki zaproponował, aby tematem prac komisji w marcu była tematyka związana z 
sytuacją w wągrowieckim szpitalu. Radny Zbigniew Grabowski zaproponował jedno 
posiedzenie, której tematem miałaby być sytuacją związana z finansami w oświacie. Radny 
Owczarzak zaproponował, aby jedno z posiedzeń komisji na przełomie roku dotyczyło 
funkcjonowania Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Gołańczy. Radny Springer 
zaproponował spotkanie dot. ARMiR. Radny Zbigniew Grabowski stwierdził, iż jedno z 
posiedzeń powinno dotyczyć oceny polityki inwestycyjnej powiatu.  
 
Radny Tadeusz Synoracki zaproponował, aby łącznie z budżetem Powiatu na rok 2011 
uchwalony został plan pracy Rady Powiatu. Zaproponował również, aby w komisji powołanej 
do zmiany statutu powiatu, znalazły się: po jednym przedstawicielu z każdego ugrupowania 
w Radzie Powiatu(SW,SLD,PSL,PO), Sekretarz Powiatu – Andrzej Sebastyański oraz 
Mariola Substyk, jako przedstawiciel Biura Rady Powiatu.  
 
Członkowie komisji ustalili termin kolejnego posiedzenia, które planowane jest na 24 
stycznia 2011 roku na godz. 16.00. 
 
Zakończenie posiedzenia komisji nastąpiło o godz. 19.00 
 
5.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 

 
1.1  Zapytania 
 
Nie dotyczy 
 
5.2   Opinie 

 
      Nie dotyczy 
 
     5.3  Stanowiska 

 
      Komisja ustaliła stały termin posiedzenia – w każdy ostatni poniedziałek przed   
      planowaną Sesją Rady Powiatu. 
 

5.4   Wnioski 
 
Nie dotyczy 

 
 
 
Protokołował                                                           Przewodniczący Komisji 

   Piotr Pałczyński                                       Jerzy Springer 
 

 


